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Redactioneel 
 

Als je naar de onderwerpen kijkt van de 

Fietsbel, dan zie je veel overeenkomsten met 

vorige nummers. Actualiteit, ALV, jaarverslag 

en knelpunten komen elk jaar aan bod. Dat 

geldt ook voor de min of meer vaste 

rubrieken. 

Maar achter die onderwerpen en rubrieken 

gaat elke keer weer een andere inhoud schuil. 

Want er gebeurt veel achter de schermen en 

verhalen van mensen blijven interessant. De 

Fietsbel is hiervoor een belangrijk 

communicatiemiddel. 

 

In dit nummer weer een afwisselend aanbod 

van ‘mens, visie en fiets’ zoals de Vogelvrije 

Fietser, het blad van de landelijke 

Fietsersbond, dat noemt. 

We vervolgen de vaste rubrieken ‘Persoonlijk’, 

‘Buitengebied centraal’ en ‘Fiets en techniek’. 

Sinds kort is Peter Spruijt, verkeerskundige 

van de gemeente Ede, de gesprekspartner van 

de kerngroep van onze afdeling. Hij stelt zich 

in dit nummer voor. 

En zoals gebruikelijk in het najaarsnummer 

een uitgebreid verslag van de ALV. Het thema 

was deze keer ‘verkeerscirculatie’. 

 

De Fietsbel is een blad van en voor leden. Heb 

je suggesties voor onderwerpen of een eigen 

bijdrage? Laat het ons weten! 

 

 

De redactie zoekt mensen die het leuk vinden 

om cartoons te tekenen, te illustreren of 

foto’s te maken voor de Fietsbel. 

Heb je belangstelling?  

Stuur een mailtje naar ede@fietsersbond.nl 

en we nemen contact met je op. 

 

 

 

 

 

Op de voorpagina een foto van de nieuwe wandel-

fietsbrug Sysselt-Enka. 

Driewielfietsontdekdag Ede  

groot succes 

 

Op een bloedhete donderdag 7 september 

organiseerde de Edese afdeling van de 

Fietsersbond een Driewielfietsontdekdag bij 

Sporthal de Peppel. Deze werd een groot 

succes, mede dankzij de medewerking van de 

gemeente Ede, sportservice De Vallei, 

driewielfiets adviescentrum Thuismobiel uit 

Putten, fabrikant HUKA uit Oldenzaal en niet 

in de laatste plaats het Sportcafé De Peppel. 

Toch zou het initiatief mislukt zijn zonder de 

enthousiaste deelname van 16 

geïnteresseerden. Zij lieten zich niet alleen 

informeren over de vele mogelijkheden van 

driewiel-fietsen, maar ook over de beste fiets 

voor henzelf: iemand met evenwichts- 

stoornissen heeft immers een andere fiets 

nodig dan iemand met spierproblemen. De 

deelnemers werden uitgebreid en individueel 

voorgelicht door vier instructeurs en konden 

proefritjes maken op niet minder dan tien 

verschillende soorten driewielfietsen. “Het 

was geweldig! Bijzonder informatief” aldus 

verschillende deelnemers. Doordat er meer 

belangstelling was dan de organisatie aan kon, 

bestaat de mogelijkheid dat er binnenkort een 

vervolg gegeven wordt aan deze dag die 

duidelijk in een behoefte voorzag.   

Frank Bron 



 3 

Actueel  Waar houdt de Fietsersbond zich mee bezig?

 

Iedereen merkt het: in Ede wordt gebouwd. 

Met name de Parklaan en de Spoorzone zijn 

werk in uitvoering. Maar er zit nog veel meer 

werk in de pijplijn. 

 

Parklaan 

Parklaan Noord (Generaal Hackettlaan) nadert 

zijn voltooiing. De kerngroep volgt de 

afrondende werkzaamheden met aandacht. 

Ten zuiden van het station gaan de 

werkzaamheden nog volop door en dat geeft 

met name overlast voor de bewoners van de 

Enka-wijk. De Fietsersbond let vooral op de 

veiligheid van fietsers. Mede op basis van vele 

meldingen van leden hebben de afdelingen 

Wageningen en Ede van de Fietsersbond een 

gezamenlijke brief aan de colleges van B&W in 

Wageningen en Ede gestuurd over de 

oversteek van de Emmalaan naar het station 

(en over het Pico Bello-pad, de doorfietsroute 

Ede-Wageningen). We hebben (opnieuw) 

gepleit voor de inzet van verkeersregelaars, in 

ieder geval tijdens beide spitsen.  

 

Spoorzone Ede 

In 2017 heeft de Fietsersbond gepleit voor 

overkapping van de toekomstige 

fietsenstalling op Noordplein, inclusief 

cameratoezicht. Mede daardoor is in 2017 in 

de gemeenteraad een motie aangenomen 

(waarbij er zonnepanelen zijn toegevoegd aan 

overkapping en cameratoezicht). 

Nu blijkt dat de toekomstige fietsstalling op 

het Noordplein onoverdekt wordt en 

onbewaakt. Wij vinden dit ondermaats: ook 

aan de Noordzijde is behoefte aan een veilige 

en overdekte fietsenstalling. 

GroenLinks heeft in een (aangenomen) motie 

op 6 juli 2023 gepleit voor onderzoek naar de 

kwaliteit en kwantiteit van fiets-

parkeerplaatsen in de gemeente Ede (en 

hierbij de fietsenstalling op het Noordplein 

met name genoemd). We blijven deze kwestie 

volgen. 

 

Langzaam-verkeerbruggen en -tunnels 

De langzaam-verkeerbrug tussen het WFC-

terrein en de Enka-wijk werd op zaterdag 22 

juli feestelijk in gebruik genomen. In oktober 

volgt de definitieve ingebruikname. 

Maar er zijn nog open punten. De aansluiting 

van de LV-brug op de Enka-wijk is nog niet 

helemaal duidelijk. Dat geldt ook voor de 

fietsverbinding naar Arnhem, in het verlengde 

van de Doorfietsroute van/naar Veenendaal. 

Wij dringen er bij de gemeente op aan dat dit 

een hoogwaardige fietsverbinding blijft. 

Voor de langzaam verkeerbrug vanaf het WFC-

terrein over de Klinkenbergerweg naar het 

Noordplein (zie ook Fietsbel 69) is er nog 

steeds geen witte rook. 

De fietstunnel onder het spoor in het 

verlengde van de Marconistraat of Lumière-

straat is vaak beloofd maar nog steeds niet 

aangelegd. Wie gaat het betalen? Is een 

tunnel te duur? Is een brug beter/goedkoper? 

Lang wikken en wegen betekent: nog langer 

wachten op deze noodzakelijke schakel tussen 

Veldhuizen en Frankeneng en de Rietkampen. 

De Fietsersbond Ede blijft dit punt agenderen. 

 

Kernhem Noord  

Kernhem Noord is de toekomstige nieuwe 

woonwijk (te realiseren tussen circa 2030 en 

2040) gelegen tussen de Doesburgerdijk en 

Krommesteeg/Nieuwesteeg/Schampsteeg. Na 

een participatietraject, waaraan ook de 

Fietsersbond Ede deelnam, heeft de gemeente 

op 28 februari 2023 het ‘Ambitiedocument 

Kernhem Noord’ gepubliceerd. We zijn zeer 

tevreden over het resultaat. De gemeenteraad 

heeft dit stuk op 15 juni, samen met enkele 

moties en amendementen, geaccepteerd. 

Twee amendementen plaatsen een 

vraagteken bij de duidelijke keuze voor 

duurzame mobiliteit (langzaam verkeer en 

OV).  

 

Vervolg op pagina 5 
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Fiets en techniek  Tussen naaf en velg: de spaak 

 

In de serie ‘Fiets en techniek’ staat deze keer 

de spaak centraal. 

 

Een handvol 

“Mikadostokjes” van 

staal, meestal 36 stuks, 

vormen met een velg 

en een naaf de basis 

voor een fietswiel. 

 

Een fietswiel is qua krachtenverdeling 

behoorlijk complex. Wat doet nu zo’n spaak? 

Het spreekt voor zich dat deze zorgt voor de 

verbinding tussen de naaf en de velg.  

Het geheel van 

(meestal 36) spaken 

completeren een wiel 

dat mooi uitgelijnd 

zonder horizontale en 

verticale slagen z’n 

werk doet. 

 

Welke krachten worden op een fietswiel 

uitgeoefend? 

Axiale krachten: dit zijn de zijdelingse krachten 

op het wiel: richting de as. 

Radiale krachten: de krachten van de as af 

gericht óf naar de as toe gericht. 

Tangentiële krachten: de krachten in aandrijf- 

of remrichting. De tangentiële krachten 

verklaren waarom je de spaken vrijwel altijd 

gekruist in het fietswiel ziet zitten. 

 

Spaakdikte 

In het overgrote deel van de fietsen, naar 

schatting 95%, zijn 2 spaakdiktes gemonteerd: 

13G en 14G. Het klinkt tegenstrijdig, maar 13G 

is de dikste van de twee. Respectievelijk 2,33 

en 2.0 mm dik. Doorgaans wordt achter 13G 

toepast en vóór 14G. 

Daarnaast zijn er platte spaken, dubble butted 

(dik, middenstuk dun en uiteinde dik) en CX-

Ray (rechte kop in plaats van om een hoekje). 

Ik beperk mij logischerwijs tot het traditioneel 

gespaakte wiel. 

 

Materiaal 

Een spaak is in de regel gefabriceerd van 

verzinkt metaal of puur RVS (roestvast staal). 

Voor- en nadelen: RVS is natuurlijk blijvend 

mooi, echter RVS breekt iets sneller dan een 

verzinkte door de samenstelling van het 

materiaal. Draai maar eens een RVS-schroef in 

een hardhouten kozijn: deze knapt eerder dan 

een traditionele schroef. 

 

Het spaken van een wiel 

Over het spaken van een wiel kun je boek- 

delen schrijven en een proefschrift lanceren 

over de krachten welke in een fietswiel 

ontstaan. Om het 

niet te complex te 

maken beschrijf ik 

kort het patroon 

van een rechttoe-

rechtaan voorwiel 

van 36 spaken en 

kruis over 3 

gespaakt. ** 

** Kruis over 3 betekent dat elke spaak 3 x een 

andere spaak kruist. Dit gekruiste spaakpatroon is 

een absolute eis voor schijfremmen, trommel-

remmen en rollerbrakes. Bij een achterwiel is dit 

per definitie vereist omdat dit het aangedreven 

wiel is. 

Uitgangspunt is een symmetrisch wiel, dit  

betekent dat alle spaken (L+R) over dezelfde  

lengte beschikken.  

Een wiel heeft logischerwijs 18 spaken aan de  

rechter- en idem 18 aan de linkerzijde. Van elk  

groepje van 18 zijn er 9 trekkende en 9 

duwende spaken. Op de juiste wijze 

gevlochten zijn wij nu in staat om de as (naaf) 

exact in het midden te krijgen zodat er geen 

hoogteslag ontstaat, ofwel: het wiel eivormig 

zou worden. Ook kan een zijdelingse slag uit 

het wiel gehaald worden: wijkt de velg naar 

rechts? Dan via de spaaknippels 2 spaken aan 

de linkerzijde wat aantrekken en aan de 

linkerzijde iets lossen. Bedenk wel dat de 

spanning in de spaak binnen grenzen moet 

liggen en zoveel mogelijk gelijk dient te zijn. 

 

Hoeveel spaken in een wiel? 

Traditioneel beschikte een fietswiel over 36 

spaken. Uitzonderingen zijn en waren er altijd 

al: denk aan een zwaar belast wiel bij een 
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vakantiefiets. Mijn good old randonneur 

beschikt over een achterwiel voorzien van 40 

spaken. Per definitie geldt: hoe meer spaken 

hoe stijver en sterker het wiel. Toch zie je 

steeds vaker wielen waar minder spaken in 

gemonteerd zijn. Bij gewone stadsfietsen, ook 

de elektrische variant, zie je in hoofdzaak 2 

varianten: 32- en 36 spaaks-wielen in de 

variant kruis over 2 en 3. 

Door de toegenomen belastbaarheid van de 

spaak is een verminderd aantal spaken op een 

verantwoorde wijze mogelijk.  

 

Spanning in de spaak  

De juiste spaakspanning, uitgedrukt in Newton 

(N) die bepaald wordt via het aandraaien van 

de spaaknippel is zeer belangrijk. Vaak denkt 

men dat een te strak gespannen spaak de 

oorzaak is van spaakbreuk. Het omgekeerde is 

eerder waar: aan een slappe spaak wordt bij 

elke wielomwenteling geduwd en getrokken 

en het laat zich raden dat deze vrijwel altijd na 

verloop van tijd rond het kopje afbreekt. 

 

Hoeveel kruisingen? 

Een radiaal gespaakt wiel kent geen 

kruisingen. Het is een wiel dat uitsluitend 

rembaar is via de velg.  

Een kruislings gespaakt wiel kent 3 varianten:  

kruis over 2, 3 en 4. Kruis over 2 en 3 wordt 

verreweg het meest toegepast. 

 

Het ideale wiel? 

Een eenduidig antwoord is daar niet op te 

geven. Maar bij een fiets die in het dagelijks 

gebruik veel te maken krijgt met zware 

belasting zoals volle boodschappentassen, 

stoepje op- en af, gaten in het wegdek etc. 

neig ik naar een 36 spaaks wiel en kruis over 3 

gespaakt. Als er dan ook nog een goede velg 

gemonteerd is, bv aluminium, dubbelwandig, 

dubbel gebust en uiteraard een set kwalitatief 

goede spaken, dan staat dat in de regel borg 

voor jarenlang probleemloos fietsplezier. 

 

Nuttige links: 

https://defietssite.nl/techniek/vlechten-van-

het-wiel/ 

https://www.m-gineering.nl/spaak.htm 

 

 

Frank Giezen

Vervolg “Actueel” (pagina 3) 

 

We blijven ons inzetten voor de keuze voor 

langzaam verkeer (voetgangers en fietsers). 

Belangrijke elementen zijn veilige 

fietsverbindingen in de wijk en goede en 

snelle fietsverbindingen naar o.a. Ede-

centrum, Lunteren, Veenendaal en Ede-Zuid. 

 

Verkeerscirculatie 

Dit thema stond centraal op de laatste ALV 

van onze afdeling. In het verslag van deze ALV 

in dit nummer leest u meer over dit thema. 

Een voorstel voor een verkeerscirculatieplan 

voor Ede is inmiddels aangeboden aan 

wethouder, gemeenteraad en ambtenaren. 

Tot nu toe blijft het stil… 

 

Overige ontwikkelingen 

Op de achtergrond krijgt het Uitvoerings- 

programma Fiets (opvolger van het Fietsplan 

2016) contouren.  

Verder wordt de inrichting van het Binnenveld 

(incl. fietsvriendelijke mobiliteit) al langdurig 

besproken, zonder veel actie tot nu toe. Maar 

let op: de bewoners van het Binnenveld 

hebben op 9 augustus 2023 een brief gestuurd 

aan de gemeenteraad over het vele 

sluipverkeer; zij vragen om spoedige 

maatregelen. Gelukkig heeft de gemeenteraad 

inmiddels unaniem besloten tot een proef, 

volgend jaar, met tijdelijke wegafsluitingen.  

 

 

Ello Weits en Rob Hof 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



6 

 

Persoonlijk: ‘Ede Fietsstad van Nederland, ga ik dat nog meemaken?’

 

In deze rubriek komt een lid van onze afdeling 

aan het woord.  

Rob Hof maakt deel uit van de kerngroep. 

 

Rob, geboren in Amersfoort en opgegroeid in 

Schaarsbergen, woont al 57 jaar in Ede. Na de 

HTS in Arnhem is hij voornamelijk werkzaam 

geweest in de utiliteitsbouw. Als projectleider 

en later technisch directeur was hij onder 

andere verantwoordelijk voor projecten als 

het Gelredome en Schiphol. 

 
Rob was altijd al betrokken bij de directe 

woonomgeving en hij houdt van wandelen en 

fietsen. Hij raakte betrokken bij de SME 

(Stichting Milieuwerkgroepen Ede) toen de 

gemeente het plan had om alle bomen in zijn 

straat te rooien omdat de riolering moest 

worden vervangen. Via de SME kwam hij in 

2018 in contact met de lokale Fietsersbond.  

SME en Fietsersbond hebben veel raakvlakken 

bij infrastructurele werken en projecten. Rob 

noemt als voorbeeld de herinrichting van de 

Stationsweg: hier komen infrastructuur, 

fietsen (fietsstraat) en groen samen. 

In de kerngroep van de Fietsersbond richt Rob 

zich op infrastructurele werken en projecten 

en daarbij vormt hij vaak een koppel met een 

vertegenwoordiger van de SME. Zo kunnen de 

belangen van groen en van duurzame 

mobiliteit optimaal worden behartigd. 

 

Wat waren de grootste successen? Volgens 

Rob zijn successen niet zo eenvoudig te 

meten. Maar tijdens het gesprek komen er 

toch concrete resultaten voorbij die dankzij de 

inzet van de Fietsersbond zijn bereikt.  

In het plan voor het nieuwe treinstation was 

een fietsbrug wegbezuinigd, hiervoor zou de 

fietsbrug bij het WFC-terrein in de plaats 

komen waar vervolgens geen geld voor was. 

Nu is de fietsbrug weer in de plannen 

opgenomen. Het plan voor de Stationsweg als 

fietsstraat is een mooi voorbeeld van 

participatie door Fietsersbond en SME.  

Projecten hebben vaak een lange doorlooptijd 

en dat vraagt vasthoudendheid en geduld. Als 

je terugkijkt zie je positieve ontwikkelingen. 

Waar het in de straat van Rob bijvoorbeeld 

niet lukte om de bomenkap tegen te houden 

is dat voor de Hakselseweg nu wel gelukt.  

 

Wordt Ede ooit ‘Fietsstad van Nederland’?  

Rob vraagt zich af of hij dat nog zal mee- 

maken. In Ede is de auto nog steeds een 

‘heilige koe’. Ede kent bijvoorbeeld nog 

nauwelijks doorfietsroutes waar de fietser 

voorrang heeft. En een deel van de gemeente-

raad probeert de plannen voor het autoluw 

maken van de nieuwe wijk Kernhem Noord af 

te zwakken. Hij ziet ook hoopgevende 

ontwikkelingen: een jongere generatie 

ambtenaren die openstaat voor duurzame 

mobiliteit en een collegeakkoord waarin 

langzaam verkeer op 1 staat en de auto op 2. 

 

Rob steekt veel tijd en energie in zijn werk 

voor de SME en de lokale Fietsersbond maar 

dat schenkt hem ook veel voldoening. En 

voorlopig denkt hij nog niet aan stoppen.  

Aan zijn enthousiasme zal het niet liggen… 

 

 

Jan Vermeer
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Buitengebied centraal 

L u n t e r e n  

‘Nog een boel te winnen’

 
Dit is het tweede artikel in een serie waarin 

we aandacht besteden aan de dorpen in het 

buitengebied van Ede.  

 

Langs de Lunterseweg ligt in beide richtingen 

een mooi fietspad maar de kwaliteit van het 

asfalt laat nogal te wensen over. Dat was een 

van de gespreksonderwerpen toen we op een 

avond naar Lunteren fietsten voor een 

gesprek met twee leden van de Dorpsraad. 

In het Westhoffhuis, een van de twee 

dorpshuizen die Lunteren rijk is, werden we 

ontvangen door Jan de Koning (bestuurslid 

van de Dorpsraad) en Jeroen van Heukelom 

(commissielid Verkeersveiligheid van de 

Dorpsraad). 

 

Vanuit Edese 

optiek is Lunteren 

onderdeel van het 

buitengebied 

maar de 

Dorpsraad kent 

een commissie 

Buitengebied incl. 

natuurbeheer en 

agrarisch. Lunteren heeft een vrij groot 

centrum en een uitgestrekt buitengebied. 

‘Dorpen in de gemeente Ede’ was wellicht een 

betere titel geweest voor deze serie… 

 

Maar nu terug naar het gesprek en dat ging 

vooral over de knelpunten voor fietsers. 

 

Gevaarlijke wegen in het buitengebied 

Een punt van zorg is de veiligheid voor fietsers 

op de wegen in het buitengebied.  

Op de Postweg, Meulunterseweg en 

Klomperweg wordt vaak harder gereden dan 

de toegestane 60 km/u, er zijn geen vrij 

liggende fietspaden en er rijdt veel zwaar 

verkeer zoals landbouwvoertuigen en 

vrachtauto’s.  

Scholieren maken vooral gebruik van de 

Postweg en Klomperweg. De Dorpsraad is 

over dit probleem in gesprek met de 

gemeente Ede. Er ligt een plan voor de  

 

herinrichting van de Klomperweg waar ook de 

Fietsersbond bij is betrokken. 

Een lastige vraag is hoe je het gedrag van 

(vooral jongere) automobilisten kan 

beïnvloeden; hiervoor zijn geen gemakkelijke 

oplossingen voorhanden. 

 

 
 

Toenemende verkeersdruk 

Een ander belangrijk gespreksthema met de 

gemeente Ede is de toenemende verkeersdruk 

in en om Lunteren door nieuwe woonwijken 

en plannen daarvoor. En dat heeft uiteraard 

weer gevolgen voor de verkeersveiligheid.  

Bewoners van de wijk Kernhem gebruiken de 

Lunterseweg en de Westzoom om sneller de 

A30 te bereiken. Dat betekent meer 

verkeersdruk op de Lunterseweg. Als de wijk 

Kernhem Noord is gerealiseerd zal het verkeer 

op de Lunterseweg en de Westzoom nog meer 

toenemen.  

De Westzoom is in meerdere opzichten een 

knelpunt en daar worden nu plannen voor 

ontwikkeld.  
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Er wordt te hard gereden, er zijn geen veilige 

oversteekmogelijkheden voor fietsers, aan de 

rondweg is nieuwbouw gepland (Hulakker) 

zonder goede ontsluiting en voor het geplande 

fietspad langs de Westzoom is een extra 

oversteek voorzien.  

 

Bij uitbreidingsplannen is het belangrijk om na 

te denken over een goede en veilige 

ontsluiting voor scholieren en woon- 

werkverkeer. De Dorpsraad wil om die reden 

nauw betrokken zijn bij de plannen die nu 

ontwikkeld worden. 

 

Andere knelpunten 

Automobilisten die vanaf 

de Meulunterseweg naar 

de A30 willen, worden 

door de navigatie via het 

centrum van Lunteren 

geleid (via Dorpsstraat en 

Postweg). Voor fietsers 

maakt dit de oversteek in 

het centrum ter hoogte 

van het Nieuwe Erf 

ingewikkeld.  

Een logischer route voor auto’s is via de 

Barneveldseweg en Scherpenzeelseweg. 

 

Op een klein gedeelte van de Postweg, ter 

hoogte van de op- en afrit van de A30 is er 

tweerichtingsverkeer op het fietspad. 

Automobilisten die vanaf de A30 komen 

verwachten niet dat er van twee richtingen 

fietsers komen en dat heeft al tot enkele 

ongevallen geleid. 

Signaleringsfunctie 

De commissie Verkeersveiligheid van de 

Dorpsraad heeft een signaleringsfunctie. 

Daarvoor is het belangrijk om zichtbaar te zijn 

voor de inwoners zodat die weten waar ze 

terecht kunnen voor alles wat met veiligheid 

te maken heeft. Dat kan gaan over een 

kapotte drempel maar ook over een 

gevaarlijke verkeerssituatie. 

De commissie heeft ook contacten met de 

wijkagent en de gemeente Ede. De wethouder 

en raadsleden zijn gemakkelijk benaderbaar 

en ze zijn ook aanwezig als ze worden 

uitgenodigd. 

Naast de knelpunten en verbeterpunten die in 

het gesprek aan de orde kwamen is er ook 

waardering voor alles wat er de laatste jaren is 

bereikt. Als voorbeeld wordt de 30 km/u zone 

in het dorp genoemd. 

 

We waren opnieuw onder de indruk van de 

saamhorigheid, dynamiek en betrokkenheid in 

de dorpen. Met een goed gevoel genoten we 

op de terugweg naar Ede van het mooie 

buitengebied van Lunteren. 

 

 

Jan Vermeer en Leo Langeveld 
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Fietstocht voor leden 

23 september 2023 
 

Ook dit jaar heeft de Kerngroep van 

Fietsersbond Ede een tocht georganiseerd om 

een aantal successen, work-in-progress en 

andere interessante zaken voor fietsers in en 

om Ede te bezoeken. Frank Bron had de tocht 

weer uitgezet en heette de deelnemers, zoals 

al bijna traditioneel, welkom op het 

Museumplein in Ede.  

 

Hieronder zijn welkomstverhaal: 

“Hoe zeer de kerngroepleden ook van fietsen 

houden, we zijn niet voor onszelf actief 

geworden bij de Fietsersbond. We proberen 

op te komen voor de belangen van de hele 

fietsfamilie. Daartoe hebben 

we regelmatig contact met de 

gemeente, met de afdelingen 

in onze buurgemeentes, laatst 

hebben we nog een 

informatiedag over 

driewielfietsen georganiseerd 

en natuurlijk communiceren 

we regelmatig met onze 

leden, met jullie dus. Dat 

doen we via de digitale 

nieuwsbrief, twee keer per 

jaar de Edese Fietsbel en 

natuurlijk een keer per jaar de fietstocht met 

leden. Dit alles om jullie een beeld te geven 

van wat er op fietsgebied allemaal speelt in 

Ede en waar we ons, mede namens jullie, mee 

bezig houden.  

 

Dit jaar besteden we speciale aandacht aan 

twee punten: een verkeerscirculatieplan voor 

de kern Ede, en de veiligheidssituatie in het 

Binnenveld. Het verkeerscirculatieplan is 

beschreven in de Fietsbel van maart dit jaar en 

besproken op de ledenvergadering van april. 

Kern van het plan is het uitdrukkelijk kiezen 

voor de fiets voor korte afstanden. Als 

binnenkort de Parklaan klaar is heeft Ede een 

volwaardige rondweg. Dan kunnen volgens 

ons alle overwegen in de bebouwde kom van 

de kern Ede gesloten worden voor 

gemotoriseerd verkeer. We kruisen vandaag 

twee keer een overweg die alleen toegankelijk 

is voor langzaam verkeer en dat is echt niet de 

 
 

doodsteek geweest voor het autoverkeer in 

Ede. 

Ons andere speerpunt voor dit jaar is de 

verkeersveiligheid in het buitengebied, met 

name in het Binnenveld. Toevallig is dit punt 

vorige week actueel geworden met een 

brandbrief van bewoners van De Kraats aan de 

gemeente. Onze route van vandaag was al 

door het Binnenveld gepland zodat jullie met 

eigen ogen kunnen zien hoe onveilig het daar 

vaak is. Als verrassing, gisteren geregeld en 

met dank aan Henk (Kohsiek), een praatje van 

een van de initiatiefnemers van die brief, Mw. 

Evertsen (zie foto).  

De route vandaag gaat onder meer over de 

nieuwe Doorfietsroute naar Veenendaal. 

Heerlijk fietsen over comfortabel asfalt! Elders 

ontbreekt dat nog wel eens en onderweg is er 

gelegenheid genoeg om meer successen en 

agendapunten van de Fietsersbond Ede te 

bespreken bij enkele stops of gewoon tijdens 

het fietsen.” 

 

Na deze introductie vertrokken de bijna 15 

deelnemers richting Veenendaal. Al snel trok 

de dreigende lucht weg en werd het heerlijk 

fietsweer. Via de Koekeltse Boslaan, 

Inschoterweg en de Langekampweg langs het 

spoor, kwamen we aan de zuidkant van het 

spoor terecht en uiteindelijk op de 

Doorfietsroute (DFR) naar Veenendaal. Via dit 

mooie strakke asfalt belandden we snel bij het 

Pakhuisviaduct over de A12 waar 

verkeerslichten het autoverkeer nu 

afwisselend laat wachten terwijl het 
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fietsverkeer er over een net tweerichtings 

fietspad soepel overheen kan en de weg niet 

meer hoeft te kruisen zoals dat ervoor was. 

Vlak na het viaduct sloegen we snel af naar 

het zuiden, het Binnenveld in.  

 

Via de Maanderbroekweg en de Zuiderkade 

bereikten we de plek waar afgesproken was 

met mevr. Evertsen, één van de 

initiatiefnemers voor de brandbrief richting de 

gemeente Ede. Deze brief ging overigens 

vergezeld van zo’n 400 handtekeningen 

waardoor het onderwerp door de 

gemeenteraad behandeld moest worden.  

Dit aantal handtekeningen werd door twee 

personen afgelopen zomer opgehaald door 

huis aan huis langs bewoners en bedrijven te 

gaan in het Binnenveld. Opvallend was dat er 

maar een klein aantal bewoners tegen 

maatregelen was om het sluipverkeer door 

het Binnenveld te weren.  

Uit verkeersonderzoek door de gemeente Ede 

is gebleken dat 55 procent van het 

autoverkeer door het Binnenveld niet 

bestemmingsverkeer, en dus sluipverkeer is. 

Als Fietsersbond Ede houden we deze 

ontwikkeling in de gaten en ondersteunen we 

dit initiatief dan ook zeker! 

 

Na afscheid genomen te hebben van mevr. 

Evertsen en haar kleinzoon, vervolgden we 

ons pad door het mooie Binnenveld via de 

Slagsteeg, Dijkgraaf, Plassteeg en 

Kielekampsteeg om uiteindelijk via het relatief 

hobbelige nieuwe Fietspad langs de 

Kierkamperweg weer tot stilstand te komen.  

Hier stipten we aan dat dit nieuwe fietspad 

niet helemaal aan de standaarden van de 

gemeentes (Wageningen/Ede) voldoet, dus 

die zijn daar nog mee bezig. Verder hebben 

we hier nog kort de DFR van Ede naar 

Wageningen (Pico Bellopad) besproken. De 

aftakking naar de WUR is hier nog niet echt 

ideaal, de N781 (Mansholtlaan) moet 

bijvoorbeeld nog worden overgestoken. De 

Fietsersbond afdeling Wageningen pleit hier al 

jaren voor een fietstunnel, de Edese afdeling 

steunt hen hierin. 

 

Omdat het Binnenveld gedeelte best wel wat 

tijd had gekost zijn we snel richting Ede 

gefietst. Vanaf dit punt kon natuurlijk nog niet 

via het Pico Bello Pad naar Ede worden 

gefietst, dus namen we een route binnendoor: 

via de Achterstraat, Halderbrinkweg, 

Brinkerweg en de Bovenbuurtweg kwamen we 

weer aan de noordzijde van de A12 terecht. 

De Bovenbuurtweg vervolgend en uiteindelijk 

via de Sportlaan belandden we bij de 

Reehorst. Hier sloten we de tocht af met een 

drankje en was er gelegenheid om nog wat na 

te praten over allerlei onderwerpen.  

Ik verheug me nu al op de rit in 2024 en hoop 

dan op wat meer deelnemers. De thuisblijvers 

hebben dit jaar immers veel interessants en 

moois gemist. 

 

 

Groet, 

Annejan Jager 
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Even voorstellen: 

Peter Spruijt 
 

Sinds begin dit jaar mag ik vanuit de gemeente 

Ede de overleggen met de Fietsersbond 

begeleiden, nadat Thijs Brugman dit een 

aantal jaar heeft gedaan. Ik ben Peter Spruijt, 

26 jaar en werk sinds 1 mei 2019 voor de 

gemeente Ede. Ik kom oorspronkelijk uit de 

provincie Groningen, maar ben voor werk hier 

terecht gekomen, na mijn studie Mobiliteit in 

Leeuwarden. Inmiddels ben ik getrouwd en in 

oktober hoop ik vader te mogen worden. 

 

 
 

Ik ben bij de gemeente Ede begonnen als 

junior verkeerskundige. In deze functie heb ik 

me de gemeente eigen kunnen maken. Ik had 

een veelvoud aan taken, zoals het afhandelen 

van klachten en meldingen, het zijn van eerste 

aanspreekpunt voor collega’s op het gebied 

van verkeer, het beoordelen van aanvragen 

voor omgevingsvergunningen, het organiseren 

van verkeerseducatieprojecten en allerlei 

andere relatief kleine werkzaamheden, zoals 

bewegwijzering, het beoordelen van 

gehandicaptenparkeerplaatsen en 

snippergroenverkoop. 

 

Al deze kleine werkzaamheden bij elkaar 

maakten dat ik in een week heel veel 

verschillende vragen/casussen te pakken had 

en daardoor heb ik de gemeente snel leren 

kennen. Begin dit jaar ben ik deels 

doorgeschoven naar een andere functie, als 

verkeerskundig adviseur op wat grotere 

projecten. De Doorfietsroute Ede - 

Wageningen mag ik mijn eerste ‘echt grote’ 

project noemen. 

 

Ik ben het van jongsaf aan gewend om te 

fietsen. Mijn ouders brachten me altijd op de 

fiets naar school. Later legde ik de afstand 

naar de middelbare school per fiets af. Mijn 

studie in Leeuwaren was wat te ver om te 

fietsen, dus toen reisde ik met de trein. Ik heb, 

nadat ik in Ede ben begonnen, nog een aantal 

maanden in Veenendaal gewoond, waarbij ik 

de fiets weer terugvond. Inmiddels woon ik 

circa vier jaar in Ede zelf. Uiteraard reis ik 

daardoor nog steeds op de fiets naar werk, al 

is de afstand verwaarloosbaar. 

 

Het voordeel van in Ede wonen is dat ik Ede 

nog beter leer kennen. Dit niet alleen door 

mijn werkzaamheden voor de gemeente, 

maar doordat ik ook binnen de dagelijkse 

praktijk met het verkeer in Ede te maken heb. 

Daarbij doe ik het meeste op de fiets. Ik hoop 

daarnaast in de toekomst aan meer grote 

projecten als de Doorfietsroute te mogen 

gaan werken. Ik hoop op een fijne 

samenwerking met de Fietsersbond en dat we 

gezamenlijk de positie van de fiets binnen Ede 

verder mogen verbeteren. 
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Verslag Algemene 

Ledenvergadering 

13 april 2023 
Fietsersbond afdeling Ede 

 

Aanwezig: de kerngroep van de afdeling Ede 

(Annejan Jager (vergadervoorzitter), Leo 

Langeveld, Ello Weits, Rob Hof, Elly 

Hoogteijling (notulist), spreker Ross Goorden 

en 7 leden. 

 

1. Opening van de vergadering 

Annejan Jager opent de vergadering en heet 

ieder van harte welkom, met name Ross 

Goorden, de spreker van vanavond. 

Het doel is de concurrentiepositie van de 

fietser te verbeteren. In Ede worden 

bewoners verleid de fiets te pakken, maar de 

automobilist wordt het niet te moeilijk 

gemaakt. 

 

Er is een kort voorstelrondje. De aanwezige 

leden kunnen aangeven of hun naam mag 

worden genoemd in het verslag dat ook op de 

site wordt geplaatst. Eén aanwezige heeft hier 

bezwaar tegen. De andere leden zijn: Simon 

van de Pol, Ben Agterkamp, Arie Stigter, Piet 

Mulders, André Klomp (ook lid van ROCOV 

Gelderland, belangenbehartiger van de O.V.-

reiziger) en Jan Leijdens (in het verleden actief 

lid geweest). 

 

2. Presentatie over het thema 

Verkeerscirculatie door Ross Goorden 

De spreker stelt zich eerst voor. Hij is 

Beleidsadviseur Ruimte en Mobiliteit bij de 

landelijke Fietsersbond. Daar is hij veel aan de 

slag met afdelingen en hij begeleidt continu 

stagiaires. 

Stagiair Mart onderzoekt de Verkeers- 

circulatieplannen (vcp’s). 

Wat is verkeerscirculatie precies? Waar dingen 

bewegen is circulatie. Er moet een plan 

worden geschreven: de auto’s en bussen 

moeten meer gestuurd worden waar zij 

rijden/ omrijden. Het gaat om slimme knipjes 

te maken in de wijken, slimme afsluitingen 

voor autoverkeer, zodat het voor fietsers 

veiliger wordt. 

De gemeente Amsterdam zorgt al voor meer 

ruimte voor voetganger en fietser. Doorgaand 

verkeer wordt tegengegaan, want dat wil je 

principieel niet in een binnenstad hebben. 

Je kunt kiezen voor varianten: tijdgebonden 

(ochtend- en avondspits). Je kunt snel wat 

doen met paaltjes en blokken, ook wel 

camera’s neerzetten. Via kentekenonderzoek 

(via die camera’s) kan worden bekeken wat de 

effecten zijn. 

 

Voorbeelden waar actie voor gevoerd is:  

Groningen was al in 1977 autoluw met een 

verkeerscirculatieplan. Vier jaar geleden is 

besloten een aantal bussen te weren uit de 

kern (aangescherpt plan). De binnenstad is 

straks praktisch onpasseerbaar voor auto’s. 

Nederland legt de lat hoog met goede 

voorzieningen. In dorpen wordt vaak niet 

geknipt, maar de snelheden gaan hier omlaag. 

In Den Bosch zijn bij een doorsteekje vanaf het 

station naar het centrum, waar geen auto’s 

mogen rijden, maar wél bussen, camera’s 

geplaatst en in de eerste maand zijn veel 

boetes uitgedeeld. 

In Houten is de aanleg zo gedaan in de jaren 

’70 en in de jaren ’90 is bij de uitbreiding 

precies hetzelfde gedaan. Het is een 

stedebouwkundig utopia, volgens Ross 

Goorden.  

In Zeist is een plan voor eenrichtingverkeer in 

opdracht van de gemeente, maar nog niet in 

uitvoering. 

Doorgaand verkeer mag niet meer door 

Woerden, op basis van kentekenonderzoek. 

 

De Fietsersbond gaat voor veilig en 

comfortabel verkeer, uitgaande van het STOP-

principe (Stappen, Trappen, Openbaar 

vervoer, Personenauto). 

 

Verkeerscirculatie zorgt voor: 

- Meer ruimte voor veilig fietsen, 

- Logische en snelle afwikkeling van het 

autoverkeer, 

- Toename verkeersveiligheid. 

Tenslotte: onderzoek is een logisch eerste 

stap. 

 

Reacties:  

André Klomp vindt dat het moeilijker wordt 

voor het autoverkeer, maar het openbaar 
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vervoer heeft nog meer last van de 

beperkingen. 

De busbaan in de wijk Kernhem in Ede is niet 

handig, omdat er scholen langs liggen en erop 

gefietst mag worden. Ouders blijven vaak 

naast hun kind fietsen en de bussen moeten 

er dan achter blijven. 

De politie is fan van 30 km., maar 

hulpdiensten vinden dat zij dan niet door 

kunnen rijden. 

Een ander mist in de presentatie het 

draagvlak: wie neemt het initiatief? 

Ross Goorden: kijk naar het gemeentelijk 

beleidsplan en reageer daarop. Wij willen 

fietsen stimuleren. 

 

Aansluitend presenteert Ello Weits de opzet 

van een Verkeerscirculatieplan Ede. 

De Koersnota Mobiliteit in Ede heeft drie jaar 

in de week gelegen. Er zijn ambitieuze 

doelstellingen, maar er is twijfel over hoe je 

doelen gaat bereiken. Verkeerscirculatie-

maatregelen worden al genoemd, maar er is 

niet echt een plan. 

Ello ziet dat er met simpele maatregelen heel 

wat kan worden bereikt. 

Spoorwegen in Ede delen wijken al in, dus er 

zijn wel wat spoorwegovergangen te sluiten 

en de Koepeltunnel is voor de fietser. Ello 

heeft al ingetekend op de kaart waar de 

overgangen kunnen worden gesloten voor 

auto’s (zie ook De Fietsbel nr.69, blz.12). Dit is 

hèt moment voor Ede om een stap naar voren 

te maken, vindt hij. 

Overigens wordt vanuit de vergadering 

geadviseerd om niet te zeggen: “gesloten voor 

auto’s”, maar “alleen toegankelijk voor 

fietsers”. Ary Stigter gebruikt de afsluiting van 

de Bennekomseweg als voorbeeld: het was 

eerst een chaos, maar de automobilisten 

weten hun weg nu wel te vinden. 

Ben Agterkamp vindt wel, dat het nu druk 

geworden is in het Binnenveld. 

Rob Hof wil ook een goede fietsstructuur. De 

webmaster geeft aan dat die gemaakt is rond 

2000. Bedoeld is hier de Nota Hoofdroutes 

naar Ede-Centrum uit 2003. 

Annejan bedankt de sprekers en kondigt een 

korte pauze aan. 

 

 

 

3. Jaarverslag en financieel verslag 2022 

Ello Weits presenteert het Jaarverslag: 

De afdeling Ede heeft 280 leden, waarvan er 

20 min of meer actief zijn. 

Enkele leden zijn bezig met de registratie van 

knelpunten. Daarvan staat een actueel 

overzicht op de website. Helaas is de dekking 

over de gemeente Ede wat mager. 

Er is een tijdelijke werkgroep Fietsverbinding 

Ede-Lunteren. 

Afdeling Ede heeft meegedaan aan de 

paaltjesactie van de landelijke Fietsersbond. 

Veel paaltjes zijn overbodig, veel slecht 

gemarkeerd. Wegversmallingen en paaltjes 

zijn vaak onnodig en gevaarlijk. De 

samenvatting is te vinden op de website. 

De Fietsersbond afdeling Ede heeft 1x per jaar 

een overleg met de wethouder en 3x met de 

verkeersambtenaar. 

Parklaan en WFC-terrein: de fietsstructuur is 

redelijk, maar op het WFC-terrein was niet 

nagedacht over de fiets(er). De langzaam-

verkeersbrug van WFC-terrein naar 

Noordplein heeft vertraging opgelopen. 

Westzoom Lunteren: er wordt te hard 

gereden, fietsers moeten vaak oversteken en 

als de nieuwe wijk er ligt, nog vaker. Er wordt 

gekeken naar de aanleg van fietspaden. 

Leo Langeveld presenteert het Financieel 

Jaarverslag en de begroting voor 2023 

(Het uitbrengen van) De Fietsbel is de grootste 

kostenpost. De vergadering gaat akkoord met 

de financiële verantwoording en de begroting. 

 

4. Verslag kascommissie en verkiezing van 

een nieuw lid van de kascommissie 

De kascommissie heeft de financiën 

gecontroleerd en akkoord bevonden. Aan de 

penningmeester wordt décharge verleend. 

Marinus Smit is nu aftredend kascommissielid 

en wordt bedankt. Ary Stigter blijft en Piet 

Mulders is het nieuwe kascommissielid. 

 

5. Vaststellen verslag ALV van 28 april 2022 

en jaarverslag 2022 

Het verslag van de Algemene 

Ledenvergadering heeft al in Fietsbel nr. 68 

gestaan met de vraag aan de aanwezigen op 

die vergadering om eventuele op- of 

aanmerkingen door te geven. Er is één reactie 

gekomen van Tineke Plooij: haar naam werd 
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niet genoemd bij de aanwezigen, maar zij was 

er wel bij. Met deze aantekening wordt het 

verslag goedgekeurd. 

Het jaarverslag 2022 staat in Fietsbel nr. 69 en 

deze wordt eveneens vastgesteld. 

 

6. Plannen voor 2023 

Rob Hof presenteert de plannen.  

Diverse projecten lopen door, zoals de 

Parklaan. Dit is overigens een trajectnaam. Als 

het hier klaar is, komen de namen 

Bennekomseweg en Edeseweg gewoon terug. 

Na een rechtszaak van de Stichting 

Milieuwerkgroepen Ede (SME) is er begin 2019 

een overeenkomst met de gemeente gesloten 

en er is steeds meegedacht, soms succesvol, 

soms niet. 

De officiële route moet twee keer worden 

overgestoken. Het project is twee jaar geleden 

aanbesteed, maar de gemeente had de 

ondergrondse infrastructuur niet voor elkaar. 

Dat betekent dus een jaar vertraging. Ook 

moeten de uitvoeringstekeningen steeds 

worden gecontroleerd. Regelmatig klopt 

daarop iets niet. Rob geeft aan, dat wij -net als 

de rest van Ede- overvallen zijn door de 

huidige afsluiting en het houdt ons nog steeds 

bezig. 

Er waren geen goede fietsroutes over het 

WFC-terrein. Nu komt er een fietsroute over 

het middenterrein. Het eerste ontwerp voor 

de fietsbrug van het WFC-terrein naar het 

Noordplein is er. 

 

De Stationsweg wordt een groene fietsstraat. 

Er komt een fietsverbinding via een tunnel 

naar de Amsterdamseweg. 

Er is groot onderhoud gepland voor de 

provinciale wegen door Otterlo en Harskamp, 

waarbij wordt gekeken naar de 

verkeersveiligheid. 

De Kerkweg wordt een fietsstraat. Voor de 

Klomperweg in Lunteren is het advies: 

fietsstraat.  

Op het Landgoed Kernhem worden wandel- 

en fietsroutes verbeterd. 

In Kernhem Noord komen in de komende 

jaren ruim 2000 woningen. Wij hopen dat de 

ambities om de wijk fietsvriendelijk in te 

richten worden waargemaakt., waarbij ook 

rekening wordt gehouden met de doorgaande 

fietsroute. 

André Klomp geeft aan, dat hier geen 

openbaar vervoer komt. Leo Langeveld denkt 

dat de bus via de Doesburgerdijk kan rijden, 

maar André zegt dat hier geen plannen voor 

zijn. 

Rob noemt de fietsverbinding via de 

Zecksteeg, maar vindt het openbaar vervoer 

een zorgpunt. 

 

7. Rondvraag 

Leo Langeveld vraagt naar liefhebbers voor 

hulp bij de schoolverkeersexamens. 

André Klomp zegt dat er mensen gevraagd 

worden voor de Werkgroep Fietsbelangen in 

de provincie. Ary Stigter heeft zich hier al voor 

aangemeld en er zijn nog een paar mensen, 

die binnenkort een gesprek hierover hebben 

met Ivo Smit. 

Jan Leijdens geeft complimenten voor De 

Fietsbel: hij leest het blad van A tot Z. 

 

8. Sluiting 

Voorzitter Annejan bedankt ieder voor de 

aanwezigheid en sluit om 10.25 uur de 

vergadering. 

 

 

De leden die aanwezig waren bij deze 

vergadering en op- of aanmerkingen hebben 

op het verslag kunnen deze doorgeven aan 

Elly Hoogteijling via e-mail:  

fam.hoogteijling@gmail.com of 

T 0318-651350.  

 

Wij kunnen dit dan als kerngroep nog even 

bekijken, zodat dit verslag tijdens de volgende 

ledenvergadering kan worden vastgesteld. 
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De Edese wereldfietser 

(Bijna) tussen anaconda en waterbuffel 

 

Begin jaren ’90 werk ik in Guyana. Na een 

beetje aan de hitte gewend te zijn geraakt, ga 

ik vaak op de fiets naar kantoor. Afgezien van 

de temperatuur, en soms een tropische 

stortbui, is dat in de hoofdstad Georgetown 

goed te doen: de stad is zo plat als een 

pannenkoek. Sterker nog, de kuststrook van 

dit Zuid-Amerikaanse land is door 

Nederlanders ingepolderd! 

 

Tot in de 17e eeuw hebben Europese 

kolonisten weinig belangstelling voor dit deel 

van de dunbevolkte, moerassige noordkust 

van Zuid-Amerika. Op zoek naar land om 

suikerriet te verbouwen, kappen Nederlanders 

de mangrovewouden langs de kust en 

polderen de vrijgekomen grond in.  

Ook nadat de Britten het gebied in 1815 

inlijfden, blijft men dit 

winstgevende gewas verbouwen. 

Hoewel de voertaal sindsdien 

Engels is, worden veel 

Nederlandse plaatsnamen nog 

steeds gebruikt, zoals Stabroek, 

Ruimveldt of Vreed-en-Hoop. 

Verder naar het oosten ligt, nabij 

New Amsterdam, zelfs de 

voormalige plantage Gelderland.  

 

De Britten blijven tot de 

onafhankelijkheid van Guyana in 

1966 en voegen hun eigen koloniale 

gewoontes toe, zoals een botanische tuin in 

de hoofdstad. Als ik er woon is het westelijke 

deel van de tuin erg mooi, maar het oostelijke 

deel verwaarloosd, bijna weer oerwoud 

geworden.  

 

Er wordt vrij veel gefietst, hoewel niet echt 

door buitenlanders. Mijn melkboer, ook een 

fietser, zei dat hij niet geloofd werd dat hij 

zojuist een diplomaat gegroet had nadat we 

elkaar op straat tegen waren gekomen: “Ja 

hoor, een diplomaat op de fiets. Haha!” 

reageerden zijn vrienden.  

 

Afijn, aan het eind van een diplomatieke 

werkdag fiets ik langs de botanische tuin naar 

huis. De straten zijn vol met huiswaarts 

kerende fietsers en voetgangers. Aan het eind 

van Homestretch Avenue sla ik linksaf Sheriff 

Street in, die tussen beide delen van de 

botanische tuin doorloopt. Het valt 

onmiddellijk op dat veel mensen midden op 

straat staan en zenuwachtig met elkaar 

praten.  

 

Een paar verwilderde runderen, wellicht 

waterbuffels maar in elk geval voorzien van 

vervaarlijke hoorns, waren vlak daarvoor 

Sheriff Street overgestoken, waarschijnlijk 

afkomstig uit het oostelijke deel van de 

botanische tuin. Geschrokken vluchtten veel 

mensen voor de imponerende dieren. Precies 

op dat moment, zo begrijp ik van de 

omstanders, stak er een reusachtige anaconda 

dezelfde weg over. De forenzen zaten dus 

klem tussen hoorns van zo’n twee meter 

breed en een slang van misschien wel vijf 

meter lang! Geen wonder dat de mensen 

geschrokken waren, hoewel ze zeiden dat de 

beesten inmiddels weer terug de bush in 

waren. Had ik toch bijna iets engs 

meegemaakt…  

 

Ik blijf even wachten tot ook de laatste 

wandelaars en fietsers vertrekken en rijd wat 

meer naar het midden van de weg dan 

normaal. Hoewel ik later op die plek nog vaak 

aan dat voorval moet denken, heb ik de 

beesten zelf daar nooit gezien. Gelukkig maar.  

 

 

Frank Bron

Een anaconda steekt een weg over in Brazilië, in 2020 (portalamazonia.com) 
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Fietsen met weerstand 

 
Het gros der mensheid trapt met steun 
en weet niet meer wat zweten is. 
Met tegenwind zonder gekreun: 
dat noemen ze belevenis. 

 

Wie rijdt er nog op eigen kracht 
en voelt zich in zijn element 
met regen, storm en op de macht 
naar boven gaan tot je er bent? 

 

De E-mens haalt me zoevend in 
en kijkt mij soms meewarig aan: 
“Jezelf vermoeien heeft geen zin, 
dat heb ik lang genoeg gedaan”. 

 

Maar ik blijf roeien tegen stroom 
en tegen beter weten in, 
al puffend kom ik zo op stoom 
en trap de wijde wereld in. 
 

 

Jan Vermeer 


